
نفس هاي درياچه آزادي به شماره افتاد

 مشكلي 

كه به جاي حل شدن 

دوچندان شد

عدم مديريت، يعني اينكه نه فقط از حل مشكلات عاجز باشيد 

دنيا حيدري
كه بر شدت و حدت آن نيز بيفزاييد. درست مثل اتفاقي كه اين       بازتاب

روزه��ا گريبان ملي پوش��ان قايقران��ي ايران را گرفته اس��ت. 
قايقراناني كه تا ديروز مشكل آنها نداشتن پيست استاندارد بود، امروز همان حداقل ها)درياچه 
آزادي( را هم ندارند و براي هرگونه تمريني بايد چشم انتظار مساعدت جهت برپايي اردوهاي 
خارجي باشند، اما آيا با توجه به بودجه اندك فدراسيون قايقراني، مشكلات مالي و تورم موجود 
اين امكان وجود دارد كه ورزشكاران اين رشته همواره در حال برگزاري اردوهاي خارجي جهت 

آمادگي براي حضور در مسابقات مختلف باشند؟
كاهش آب درياچه آزادي اين روزها اصلي ترين دغدغه س��هرابيان، رئيس فدراسيون قايقراني 
است: »درياچه آزادي با توجه به كم  شدن سطح آب دارد به پيست اسكيت تبديل مي شود و كسي 
نمي گويد ورزشكاران ما بايد كجا تمرين كنند. با وزير ورزش و مسئولان مجموعه آزادي صحبت 
كردم، همه اعلام مي كنند متأسفانه شهرداري چاه عميقي حفر كرده و برداشت آب از آن به شكلي 
است كه آب به درياچه آزادي نمي رسد. همچنين با توجه به گرمي هوا براي آبياري آب زيادي 
از درياچه برداشت مي شود. فكر مي كنم با اين شرايط تا بازي هاي آسيايي هانگژو براي لايروبي 
كف درياچه مشكلي نداشته باش��يم، چون ديگر آبي وجود ندارد تا مشكل ساز شود و به راحتي 
لايروبي انجام مي شود! براي روئينگ با روسيه مكاتبه كرديم كه ورزشكاران تا چند روز مانده به 
بازي هاي آسيايي هانگژو در اين كشور تمرين كنند و كم آبي آزادي مشكلي برايشان ايجاد نكند. 
براي آب هاي آرام نيز تيم ۲۰ نفره را به مسابقات قهرماني جهان و كسب سهميه المپيك در آلمان 
مي فرستيم. نفراتي كه اينجا مي مانند را نمي دانم چه كنيم. اگر پول دستم برسد، آنها را از ايران 
خارج مي كنم. واقعاً ديگر آبي باقي نمي ماند كه تمرين كنيم و در بازي هاي آسيايي هانگژو بتوانيم 
پرچم ايران را به اهتزاز دربياوريم.« رئيس فدراسيون قايقراني معتقد است آنها كه شعار مي دهند 
ورزشكاران ايراني بايد افتخار آفريني كنند و در صورت هرگونه ناكامي بلندگو به دست مي شوند، 

امروز چرا نمي گويند كه اين ورزشكاران كجا بايد تمرين كنند!

رقابت هاي قهرماني آسيا از فردا آغاز مي شود

محك جدي كاراته كاها در ملاكا
نوزدهمين دوره رقابت هاي قهرماني كاراته و دومين دوره رقابت هاي 

اشرف  رامين
قهرماني پاراكاراته بزرگسالان آسيا از فردا در شهر ملاكای مالزي آغاز       خبر

مي شود و كاراته كاهاي ايراني به جنگ رقباي قدرتمند خود مي روند. 
بيش از 4۰۰ ورزشكار از 3۰ كشور آس��يايي در تاتامي ملاكا گردهم مي آيند تا محك جدي بخورند. از 
آنجا كه ژاپن مهد كاراته جهان در قاره  آس��يا حضور دارد، اهميت اين رقابت ها بس��يار بالاست و اغلب 
كشورها از هم اكنون براي كسب مقام هاي دومي يا پايين تر تلاش مي كنند. آمار و ارقام نشان مي دهد در 
18 دوره گذش��ته ژاپني ها 17 بار در مجموع كاتا و كوميته )مردان و زنان( قهرمان قاره  كهن شده و به 
ساير كشورها اجازه عرض اندام نداده اند. البته اين قاعده شامل حال ايران نمي شود، چراكه در سال ۲۰13 
نمايندگان كاراته كشورمان امپراطوري ژاپني ها را به لرزه درآوردند و اولين تيم آسيايي بودند كه قهرمان 
كاراته قاره لقب گرفتند. بااين حال به غيراز ژاپن، ديگر كشورهاي آسيايي نيز در سال هاي گذشته رشد 
چشمگيري داشته و سرمايه گذاري زيادي در اين رش��ته كرده اند. اردن و قزاقستان از جمله رقباي ما 
خواهند بود، ضمن اينكه عربستان و ازبكس��تان هم با تك ستاره هايشان حرف هاي زيادي براي گفتن 
خواهند داشت. بهنام دهقان زاده، پوريا اقدس��ي، امير مهدي زاده، بهمن عسگري، ذبيح الله پورشيب و 
سجاد گنج زاده در كوميته انفرادي مردان و مهدي خدابخشي، صالح اباذري، محمود نعمتي، اميرحسين 
فداكار، مهدي شهگل، مهدي عاشوري و سامان عدالتي در كوميته تيمي مردان نمايندگان ما هستند. 
همچنين س��ارا بهمنيار، فاطمه سعادتي، آتوسا گلش��ادنژاد، مبينا حيدري، ليلا برجعلي و مبينا كاوياني 
در كوميته انفرادي و تيمي بانوان به ميدان مي روند. مليكا عزتي، زينب السادات حسيني، سپيده اميني و 
فاطمه صادقي در كاتا بانوان و ميلاد فرازمهر، علي زند و ابوالفضل شهرجردي در كاتا مردان حضور دارند. اين 
دومين دوره اي است كه همزمان با رقابت هاي كاراته، مسابقات پاراكاراته نيز برگزار مي شود. در اين رقابت ها 
كاراته كاهاي نابينا، ناتوان ذهني و استفاده كننده از ويلچر حضور دارند. معصومه ايجي، رحيم گل محمدي، 
ابوالفضل چهرقاني، حافظ حافظي كيا، محمدرضا بقائي و فرزاد صفوي نمايندگان ايران در پاراكاراته هستند. 
در آخرين دوره قهرماني آسيا در سال ۲۰۲۲، كاروان اعزامي كاراته كشورمان با كسب يك طلا، يك نقره و 

9 برنز روي سكوي چهارمي قاره كهن ايستاد و عنوان سال ۲۰۲1 خود را تكرار كرد.

رئي�س فدراس�يون بس�كتبال تم�ام ه�م و 
غم�ش را ب�راي بازگرداندن اين رش�ته به ريل 
پيش�رفت و موفقي�ت ب�ه كار گرفت�ه  اس�ت. 
جواد داوري سرانجام پس از تأخير طولاني مقابل 
اصحاب رسانه قرار گرفت و به سؤالات آنها پاسخ داد. 
موفقيت اخير بسكتبال بانوان در رده نوجوانان و در 
پيش بودن مسابقات حساس جام جهاني و بازي هاي 
آسيايي وقت خوبي بود تا رئيس فدراسيون پس از 
مدت ها حرف هاي��ش را بزند و انتقاد رس��انه ها را 

بشنود. 
   روزهاي سخت

بازگشت به روزهاي اوج و تحقق شعارهاي انتخاباتي 
اولين نكته هايي بود كه جواد داوري روي آنها تأكيد 
كرد: »1۶ ماه گذشت؛ هر روزش سخت بود و براي 
ساختارسازي و تحقق شعارهاي انتخاباتي تلاش 
كرديم. تلاش من و مجموعه اين است كه بسكتبال 
ايران را در جهان و آس��يا مطرح كنيم. تفكرم اين 
است كه سهميه هاي آسيا چه در بخش بانوان و چه 
مردان بايد آسان تر به دست بيايد. بايد ذهن مان را 
از آسيا خارج كنيم و براي رسيدن به اين هدف به 
بحث آموزش و رده هاي پايه توجه داش��ته باشيم. 
يك��ي از بحث هاي مهم مس��ابقات اس��ت، چه در 
ليگ هاي حرفه اي و چه در ليگ هاي پايه. سازمان 
ليگ را با پروتكل هاي بين المللي تش��كيل داديم. 
در اين شرايط حواشي ليگ ها از فدراسيون دورتر 

مي شود و ما به وظايف مان بيشتر مي رسيم.«
   استعداديابي واقعي

رئي��س فدراس��يون ب��ه برنامه هاي��ش در بحث 
استعداديابي اشاره كرد: »استعداديابي مثل گذشته 
نيست. نمي شود به صورت گلخانه اي روي عده اي 
كار كرد. بايد همه شهرها بتوانند در بحث تيمداري 
ورود كنند و در برنامه هاي پايه حضور داشته باشند. 
اين طرح از سال گذشته برنامه ريزي شده و تا سال 
141۰ ادامه خواهد داش��ت. اين سيستم بايد در 
بسكتبال حاكم شود، چه با حضور من و چه بدون 
حضور من. در علم روز ثابت شده نيروها بايد پايش 
و رصد شوند. معتقدم بهترين بازيكن زير 1۰ سال 

لزوماً بهتري��ن بازيكن ما در رده هاي بزرگس��الان 
نمي ش��ود. بس��كتبال يكي از معدود رش��ته هاي 
توپي است كه با طرح جديد در رده هاي نوجوانان 
و جوانان تيم هاي زيادي براي حضور در ليگ اعلام 
آمادگي كرده ان��د. پشتوانه س��ازي و تمركز روي 
رده هاي پايه در آين��ده نزديك جوابگوی نيازهاي 

بسكتبال خواهد بود.«
   بازگشت به ريل موفقيت

نفر اول مديريت بسكتبال ايران از تلاش رقبا براي 
پيشرفت گفت: »اميدواريم قطار بسكتبال را روي 
ريل موفقيت برگردانيم و فراتر از آس��يا را ببينيم. 
البته كشورهاي آس��يايي بيكار ننشسته اند و روي 
رده هاي پايه با س��رمايه گذاري زياد كار كرده اند، 
ولي ما هم با توجه به هوش بسكتباليست هاي ايراني 
و فاكتور غيرت و تعصب ملي و به  رغم كمبودهاي 
س��خت افزاري تلاش مي كنيم حرك��ت رو به جلو 

داشته باشيم.«
   خودباوري بانوان

داوري ضمن تأكيد به عملكرد خوب دختران نوجوان 
در رقابت هاي كاپ آسيا اظهار داشت: »سال گذشته 
با وجود همه مشكلات، اعزام ها را انجام داديم. بانوان 
بايد در ميادين بيش��تر حضور پيدا كنن��د تا با رقبا 
آش��نا ش��وند. در خصوص تيم نوجوانان دختر اگر 
قبل از شروع كاپ آسيا با تيم هاي شرق آسيا بازي 
مي كردند مطمئن باش��يد فينال را هم مي برديم. 
براي دوره هاي بعدي قطعاً بازي هاي بهتري تدارك 
خواهيم ديد. تيم بزرگسالان بانوان هم براي اولين 
بار در ويليام جونز شركت خواهد كرد. اعتقاد زيادي 
به اين تيم دارم و اگر به خودباوري لازم برسند قطعاً 

به مدال هم خواهند رسيد.«
   سختي هاي تغيير نسل

جواد داوري انتخاب هاكان دمير به عنوان سرمربي 
تيم بزرگسالان را به نفع بس��كتبال كشور خواند: 
»آخرين بار در سال ۲۰1۵ درك بائرمن، سرمربي 
وقت تيم ملي تصميم به جابه جايي و تغيير نس��ل 
گرفت. وقتي بحث پشتوانه سازي مي كنيد به اين 
معناس��ت كه اگر تيم بزرگس��الان ميانگين سني 

۲۵ سال دارد، ميانگين تيم جايگزين بايد ۲1سال 
باش��د. تيم ملي به جام جهاني صعود ك��رد. منتها 
تغيير نس��ل س��خت اس��ت. اين اتفاق شامل حال 
ديگر رشته هاي توپي هم مي شود. با حضور سعيد 
ارمغاني، سرمربي قبلي كار را آغاز كرديم. پس از او 
هاكان دمير را انتخاب كرديم و او كمك زيادي به 
بسكتبال ايران خواهد كرد. روابط مان را هم با كشور 
تركيه حفظ خواهيم ك��رد و از اين طريق زودتر به 
سطح اول دنيا خواهيم رسيد، چراكه براي رفتن به 
تركيه هم ويزا نياز نيست و هم ليگ هاي معتبري 
دارد.« رئيس فدراس��يون همچنين بر عدم حضور 
مربيان ملي در رده باش��گاهي تأكيد فراوان دارد: 
»مربيان بايد مستقل از ليگ باش��ند و مربي ملي 
بايد فقط براي تيم ملي كار كند. هرگز اجاز حضور 
س��رمربي تيم ملي در ليگ را نمي ده��م، آن هم به 
خاطر حواشي نادرست، حتي كمك مربيان نيز بايد 

مستقل باشند.«
   قول افتخارآفريني

وي در خصوص انتظارش از تيم ملي در جام جهاني 
۲۰۲3 و بازي هاي آس��يايي هانگ��ژو گفت: »قول 
مي ده��م تيم مل��ي در جام جهان��ي براي كش��ور 
افتخارآفرين��ي كند. برنامه ه��اي تداركاتي تا آخر 
هانگژو بسته شده و قبل از آن هم تيم ملي به اردوي 
خارجي اعزام می شود. ديد اولم قهرماني است، ولي 
شرايط بسكتبال فرق مي كند. تيم فعلي با يكدلي و 
انسجام در حال تمرين است. اگر حدادي برسد قطعاً 
حرف هاي زيادي براي گفت��ن داريم. هاكان دمير 
وقتي اين ريسك را پذيرفته مطمئناً به قهرماني و 

كسب افتخار فكر مي كند.«
   انتخاب من، نه حدادي!

به  رغ��م انتقادهاي مط��رح ش��ده از انتخاب آرش 
بهادرزاده به عنوان مدي��ر اجرايي تيم ملي، رئيس 
فدراسيون بهادرزاده را انتخاب خودش عنوان كرد: 
»آرش بهادرزاده را به عن��وان مدير اجرايي آوردم 
و حامد حدادي اصلًا اين موضوع را نمي دانس��ت. 
بايد يك نفر امين را انتخ��اب مي كرديم و تاكنون 
همه مربيان از عملكرد او راضي هستند. همچنين 

دكتر سهراب كيهاني نيز به عنوان مديركل تيم ملي 
انتخاب شده است.«

   نقش فاكتور غيرت 
رئيس فدراس��يون بسكتبال در پاس��خ به سؤال 
»جوان« مبن��ي  بر اينك��ه در ورزش حرفه اي آيا 
فاكتور غيرت به تنهايي كارساز خواهد بود، اظهار 
داشت: »خيلي سخت تصميم مي گيرم، اما روي 
هر تصميم قطعاً مطالعات زيادي شده است. تنها با 
غيرت نمي شود موفق شد، اما معتقدم با اين فاكتور 
در شرايط ۵۰-۵۰ و حتي 3۰-7۰ پيروز خواهيم 
بود. س��ال ها ملي پوش ب��وده ام و با اي��ن فاكتور 
پيروزي هاي زيادي كسب كرديم. اين وظيفه من 
است كه تمام شرايط را براي ملي پوشان به صورت 
يكسان فراهم كنم. س��اخت كمپ بسكتبال اگر 
به س��رانجام برسد نياز س��خت افزاري بسكتبال 
برطرف خواهد شد.« داوری در ادامه به وظيفه اش 
در پاسخگويي به رسانه ها اشاره كرد: »رسانه هاي 
رسمي براي من مرجع هس��تند و به آنها جواب 
مي دهم، ولي وظيفه ندارم به اينستاگرام و فضاي 
مجازي جواب پس بدهم. بسكتبالي بوده ام و اهالي 
اين رشته را مي شناسم. بحث كمك به بسكتبال 
اس��ت و مي توانيم اتفاق خوبي را براي اين رشته 
رقم بزنيم. اول جام جهاني است و بعد بازي هاي 

آسيايي.«
   پروژه كمپ بسكتبال

ج��واد داوري به جد به دنبال اين اس��ت كه هرچه 
سريع تر كمپ بسكتبال در مجموعه آزادي احداث 
شود: »اخلاق جهادي دارم و كارها را سريع انجام 
مي دهم، ولي برخي محدوديت هاي قانوني و اداري 
وجود دارد و باي��د آنها انجام ش��وند. فكر مي كنم 
كلنگ س��اختمان و زمين بس��كتبال س��ه نفره تا 
آخر سال  زده ش��ود. با اسپانس��رهاي بيروني هم 
صحبت هايي شده تا اين پروژه عظيم به انجام برسد. 
نزديك به ۲۰۰ميليارد هزينه نياز داريم. واهمه اي 
از بحث هاي مالي ندارم. مدير بايد به هر شكلي شده 
پول وارد مجموعه  اش كند. ان شاءالله بعد از آمدن 

اسپانسر دستمان باز شود.«
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در ادامه علاقه من�دي برو بچه ه�اي تيم هاي ملي 
كش�تي آزاد و فرنگي به فوتب�ال و انجام حركات 
جالب در تمرينات تيم ملي اين بار نوبت بازي فوتبال 
روي تشك كشتي، آن هم با توپ بسكتبال رسيد. 
به نظر مي رس�د بروبچه هاي كش�تي وقتي ديدند 
دروازه و ت�وپ فوتب�ال توانايي مقاوم�ت در برابر 
قدرت آنه�ا را ندارد تصميم گرفتن�د فوتبال را به 
روش خودشان بازي كنند. برگردان آن هم با توپ 
بسكتبال تنها از عهده يك كشتي گير برمي آيد و 
بس. حالا بايد ديد شاگردان رنگرز و درستكار با اين 

شيوه تمرين تا كجا پيش خواهند رفت.

فريدون حسن

دنیا حیدري

شمیم  رضوان

 پرده برداري
 از واقعيت تلخ فوتبال

واقعيت تلخ فوتبال ايران را اين روزها مي توان به وضوح از زبان بسياري از 
مربيان قديمي و باتجربه شنيد. صحبت هايي كه بيشتر به مرور خاطرات 
مي ماند و از واقعيتي پرده برمي دارد كه سال هاست نهادهاي نظارتي 
و مسئولان بلندمرتبه ورزش چشم بر آن بسته اند. اين بار ديگر شاهد 
گمانه زني يا تحليل رسانه ها از ش��رايط موجود نيستيم. اين بار شاهد 
مرور خاطراتي هستيم كه بسياري از مربيان فوتبال تجربه كرده و عيناً 
به چشم ديده اند. واقعيتي كه شنيدن آنها ثابت مي كند كه اين حجم از 
فساد و دلالي نمي تواند دور از چشم بالادستي ها و مديران باشد! هرچند 
كه در لا به لاي صحبت هاي مربيان بارها و بارها ش��نيده مي ش��ود كه 
بسياري از مديران خود زمينه ساز اين فساد هستند و شرايطش را براي 

دلال ها مهيا مي كنند!
سال هاست كه اصحاب رس��انه از لزوم مبارزه با فس��اد براي سرپا 
ماندن فوتبال مي گويند، اما راه به جايي نمی برند و در نهايت هم به 
جو سازي و حاشيه سازي متهم مي شوند، اما وقتی قاسمپور می گويد 
دلال مربی را به فلان تيم می فرستد به شرطی كه هشت بازيكن از 
او بگيرد يا احمدزاده كه پرده از دريافت 4۰ميليونی برمی دارد بايد 

فاتحه فوتبال را خواند.  
فساد در فوتبال و قدرت دلال ها در اين رشته چيزي نيست كه بتوان آن 
را ناديده گرفت يا رد كرد. فساد و قدرت نمايي كه پرواضح است بسياري 
از اركان اصلي فوتبال را درگير كرده، به طوري كه مربي سابق تيم ملي 

صراحتاً مي گويد در رده ملي نيز شاهد آن بوده است. 
بي ترديد هيچ دلال��ي نمي تواند به تيم مل��ي راه بيابد و به راحتي 
عرض اندام كند، مگر آنكه پشتوانه اي محكم داشته باشد. همانطور 
كه هيچ دلالي نمي تواند براي يك مربي كاتالوگ بازيكن بفرستد 
يا براي سرمربي شرط بگذارد كه در صورت مهيا كردن حضورش 
در يك تيم، يك سوم نفرات تيم را او تعيين خواهد كرد، مگر آنكه 
خوب بداند در اين مس��ير از او حمايتي همه جانبه خواهد شد. در 
اصل آنچه امروز مي توان از صحبت ها، گلايه ه��ا و مرور خاطرات 
برخي مربيان ليگ برتري كه اتفاقاً سابقه حضور در تيم ملي را هم 
داشتند دريافت، اين است كه پش��توانه دلال ها از پشتوانه مربيان 
و بازيكنان به مراتب بيشتر است كه مي توانند تا اين حد جسورانه 
پيش��نهاد بدهند و خواس��ته هاي خود را پيش ببرند. اما س��ؤال 
اينجاست كه چرا طي اين همه س��ال هيچ كس حتي قدمي براي 
مقابله با اين همه جسارت برنداشته است؟ آيا آنها كه بايد اقدامي 
عاجل در اين راستا انجام مي دادند، خود نيز جزو باند حاميان اين 
قش��ر )دلال ها( بودند؟ هرچند كه نمي توان صراحتاً انگشت اتهام 
را به س��مت ش��خص خاصي گرفت، اما در هر صورت ب��ا توجه به 
صحبت هاي مربيان ليگ برتري و توصيفي كه آنها از وضوح فساد 
و دلالي در فوتبال ارائه مي دهند، اين شائبه ايجاد مي شود كه چه 
مانعي براي مقابله با اين حجم از دلالي و فس��اد در فوتبال وجود 

داشته كه آقايان تا به امروز هيچ قدم مثبتي برنداشته اند! 

دووميداني همچنان در سراشيبي سقوط

 تكرار بي طلايي 2015
 در بانكوك 

دووميداني ايران در آستانه بازي هاي آسيايي هانگژو يك ناكامي ديگر 
را تجربه كرد. ناكامي كه نظير آن را هشت س��ال قبل در سال ۲۰1۵ 
تجربه كرده بود! كاروان ايران كه با 1۰ ورزشكار )هفت آقا و سه خانم( 
راهي بانكوك شده بود، در حالي به كار خود در بيست و پنجمين دوره 
رقابت هاي دووميداني قهرماني آس��يا خاتمه داد كه موفق به كس��ب 
خوشرنگ ترين مدال اين رقابت ها نش��د. اتفاقي كه هشت سال پيش 
نيز رخ داده بود و اين نشان از اوضاع نابس��امان دووميداني ايران دارد. 
رش��ته اي كه مدت هاس��ت نمي تواند عملكرد قابل قبول��ي از خود در 

رقابت هاي بين المللي به نمايش بگذارد. 
در اين دوره كه با حضور 4۲ كش��ور برگزار ش��د، ايران از مجموع 1۰ 
ورزش��كاري كه اعزام كرده بود، تنها دو نقره و ي��ك برنز به جيب زد و 
دس��تش توس��ط هيچ يك از نماينده هاي حاضر در اين مسابقات به 
گردن آويز طلا نرسيد تا نگراني  بابت عملكرد دووميداني كاران ايران در 
بازي هاي آسيايي هانگژو چند برابر ش��ود، چراكه دووميداني ايران در 
پايان اين رقابت ها بر سكوي چهاردهم )جدول توزيع مدال( مسابقات 
قهرماني آسيا ايستاد و اين يعني سه پله س��قوط نسبت به دوره قبل! 
دووميداني ايران كه از حضور در تمام ادوار بازي هاي قهرماني آس��يا 
موفق به كسب ۲۰ طلا، 1۶ نقره و ۲3 برنز شده است، هشت سال قبل 
در هند با ايستادن بر سكوي يازدهم به كار خود پايان داد، اما اين مرتبه 

كنار عربستان بر سكوي چهاردهم ايستاد. 
مهدي صابري، فرزانه فصيحي و حسن تفتيان تنها مدال آوران كاروان 
ايران در بانكونك بودند. صابري در پرتاب وزنه بر سكوي دوم ايستاد 
و به گردن آويز نقره دس��ت يافت و حس��ن تفتيان نيز با كسب مدال 
برنز بر سكوي سوم اين رقابت ها ايس��تاد. فرزانه فصيحي هم كه تنها 
مدال آور بانوان در اين مس��ابقات بود در دو 1۰۰ متر موفق به كسب 
مدال نقره ش��د تا كاروان ايران در اين دوره از رقابت ها همانند س��ال 
۲۰1۵ بدون كسب مدال طلا به كار خود پايان دهد. هشت سال پيش 
ايران با كسب دو مدال برنز توس��ط رضا قاسمي و محمود صميمي به 
كار خود در قهرماني آسيا پايان داده بود، بي آنكه دستش به مدال طلا 
برسد و حالا اين بار در بانكوك نيز اين ناكامي تلخ بار ديگر تكرار شد. 
اما جالب اينجاست كه در آن دوره از رقابت ها كه ايران موفق به كسب 
مدال طلا در بازي هاي آسيايي نشد، رياست فدراسيون دووميداني را 
افشين داوري به عهده داشت و اين بار نيز داوري در رأس فدراسيون 

دووميداني حضور دارد.
ادامه روند ناكامي هاي دووميداني حالا زنگ خطر را براي اين رش��ته 
پرمدال به ص��دا درآورده اس��ت. بازي هاي آس��يايي نزديك اس��ت و 
دووميداني مي تواند به عنوان يك رشته پرمدال نقش مهمي در ارتقای 
جايگاه ايران در اين مس��ابقات ايفا كند، اما روندي كه دووميداني در 
پيش گرفته است، اميدوار كننده نيست، مگر اينكه در اين فاصله كوتاه 
معجزه اي رخ دهد و اين رشته از بن بست گرفتار شده در آن نجات پيدا 
كند. البته نبايد فراموش كرد كه ورزش��كار دووميدان��ي ايران از هيچ 
تلاشي فروگذار نمي كند و به نظر مي رسد ايراد كار اين رشته را بايد در 

سطوح مديريتي آن جست وجو كرد.

وقتي تاج »حرف زدن« را  انتخاب مي كند
حكايت اين روزهاي مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال و حرف هايي 
كه هر روز در رسانه ها از قول او پخش مي ش��ود، ضرب المثل معروف 

»دوصد گفته چون نيم كردار نيست« را به ذهن مي آورد. 
رئيس فدراس��يون فوتبال اين روزها تا دلتان بخواهد حرف مي زند و 
براي اينكه مديريت خود را در فوتبال درس��ت جل��وه دهد به زمين و 
زمان ايراد مي گيرد. يك روز پاي فيفا را وس��ط مي كشد، روز ديگر از 
كنفدراسيون فوتبال آسيا عيب و ايراد مي گيرد و زماني هم به رسانه ها 
مي تازد، خلاصه همه و همه را مقصر مي داند ت��ا بگويد كه عالم جمع 

شده اند تا نگذارند او كار كند!
مهدي تاج اين روزها كار كردن را كنار گذاش��ته و فقط حرف مي زند. 
فرقي هم نمي كند كجا باش��د. او يا از تريبون برنامه هاي من درآوردي 
فدراس��يون فوتبال اس��تفاده مي كند يا منتظر می ماند ت��ا بعد از اين 
برنامه هاي بي فايده در جمع خبرنگاران حرف بزند، يا اينكه در اقدامي 
جالب توجه هر دو را با هم انتخاب مي كند، يعني هم سخنراني مي كند 
و هم در جمع خبرنگاران حرف مي زند. تازه بعد از آن هم مي رود سراغ 
رس��انه هاي مورد علاقه اش و با آنها نيز گفت و گ��وي اختصاصي انجام 

مي دهد. 
رئيس فدراس��يون فوتبال اين روزها ح��رف زدن را به جاي كار كردن 
انتخاب كرده، البته انتخاب بدي هم نيس��ت به هر حال هزينه ندارد. 
حرف باد هواست و بعد از اينكه توخالي از آب درآمد، مي تواند تكذيبش 
كند. اما جناب ت��اج اين روزها كه ب��ه بهانه هاي واه��ي فقط در حال 
سخنراني و گفت و گو هستيد بد نيس��ت كمي هم به خودتان زحمت 
بدهيد حداق��ل كاري انجام دهيد تا فوتبال به سروس��اماني برس��د. 
حواستان باشد به هر حال فدراسيون فوتبال هم مسئول روابط عمومي 
دارد و هم سخنگو كه مي توانند بخشي از اين حرف ها را برعهده بگيرند 

تا دهان مبارك شما خسته نشود. 
مهدي تاج در حالي حرف زدن را انتخاب ك��رده كه فوتبال تا دلتان 
بخواهد كار زمين مانده دارد. نمونه اش همين قانون س��قف بودجه 
باشگاه ها و سقف قراردادهاست كه برخلاف ادعاي جناب رئيس هيچ 
كدام از باشگاه ها تره هم برايش خرد نكردند و هر كس هر چقدر كه 
دوست دارد خرج مي كند، قراردادها هم كه سر به فلك كشيده است. 
يا بحث كم��ك داور ويدئويي كه با تمام قمپ��ز در كردن هاي مهدي 
تاج و همكارانش در فدراسيون فوتبال باز هم عقيم مانده و بايد يك 
فصل ديگر هم اشتباهات وحشتناك داوري را تحمل كنيم. اين چند 
مورد را بگذاريد كنار انبوه ديگر كارهاي زمين مانده فوتبال تا متوجه 
ش��ويد اوضاع از چه قرار اس��ت. البته فراموش نكنيد كه مهدي تاج 
خوب مي داند بايد كدام مسير را براي حركت انتخاب كند. او مي داند 
كه اين مش��كلات لاينحل تنها با جدايي امثال او از فوتبال برطرف 
مي ش��ود. بنابراين بهترين انتخاب را كرده كه تنها حرف مي زند. هر 
روز بيشتر از ديروز، تاج به جاي تمام اعضای فدراسيون حرف مي زند 
از نايب رئيس و سخنگو گرفته تا رئيس كميته داوران و رئيس سازمان 
ليگ. اصلًا بد نيست پيشنهاد دهيم اگر در فدراسيون هاي ديگر هم 
مشكل حرف زدن وجود دارد از مهدي تاج استفاده كنند و خودشان 
به كارهايشان برسند تا حداقل برخلاف فوتبال كارهاي عقب مانده و 

زمين مانده شان را انجام دهند و پيشرفت كنند.

حميدرضا اسكندرپور، رئيس كميته فني شنا با اشاره به حضور دو 
نماينده ايران در مسابقات قهرماني جهان ژاپن گفت: »اين حضور 
به واسطه كسب ركورد وروديه انجام مي شود، اما كماكان به فكر 
مدال در اين رقابت ها نيستيم. تا پيش از اين حضور ايران در اين 
رقابت ها با سهميه وايلدكارت فدراسيون جهاني ميسر مي شد، اما 
چند سالي است كه شناگرمان بدون نياز به اين سهميه و با كسب 
ركورد ورودي لازم راهي مسابقات قهرماني جهان مي شوند. براي 
اين دوره مسابقات قهرماني جهان هم سه شناگر ايران حدود چهار 
ماه پيش از حضور در رقابت هاي بين المللي تركيه به ركورد لازم به 
عنوان وروديه دست يافتند. البته بنا به شرايط تصميم به اعزام تنها 

دو شناگر به مسابقات قهرماني جهان گرفته شده است.«

به مدال فكر نمي كنيم

حسين اميري، سرمربي تيم ملي پاراتيراندازي از بازگشت دوباره 
س��اره جوانمردي به تيراندازي و حضور در بازي هاي پاراآسيايي 
هانگژوی چي��ن خبر داد. وي گف��ت: »جوانم��ردي همانطور كه 
از س��وي كميته ملي پارالمپيك ب��ه عنوان پرچم��دار بازي هاي 
پاراآسيايي هانگژو چين انتخاب شده در مسابقات نيز شركت خواهد 
كرد. وي به تازگي وضع حمل كرده و تصور مي كنم بعد از يك ماه 
استراحت بتواند تمرينات خود را شروع كند. جوانمردي اسطوره 
تيراندازي اس��ت و قطعاً در فاصله زماني كه ت��ا هانگژو باقي مانده 
فرصت كافي براي انجام تمرينات و آماده سازي خود براي شركت 

در بازي هاي پاراآسيايي هانگژوی چين را خواهد داشت.«

بازگشت جوانمردي به تيم ملي

با غيرت ايراني 
پيروزي هاي 
زيادي كسب 

كرديم

جواد 
داوري، رئيس 

فدراسيون بسكتبال 
رودرروي اصحاب 

رسانه

برگردان با توپ بسكتبال
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